



## 認可醫療專業註冊計劃

為現時毋須進行法定註冊的合資格醫療專業團體提供認證，以確保專業團體的管治水平及醫療人員的專業水平，並為市民提供更多資訊，協助他們在選擇醫療服務提供者時作出決定。

在「一個專業、一個專業團體、一份名冊」的原則下，香港教育心理學家公會獲衛生署授權為認可醫療專業團體，負責管理教育心理學家名冊。

香港教育心理學家公會獲准於其網頁及簽發予會員的註冊證明書上使用「認可標誌」。其會員亦可在名片上使用「認可名冊教育心理學家」的名銜，讓公眾容易識別。

留意「認可標誌」  
智選醫療服務提供者



認可醫療專業名冊

[www.ars.gov.hk](http://www.ars.gov.hk)

## The Accredited Registers Scheme for Healthcare Professions (AR Scheme)

accredits eligible professional organisations of healthcare professions currently not subject to statutory registration with a view to ensuring the governance of the professional bodies, professional competency of healthcare personnel, and providing more information for the public to make informed decisions when choosing healthcare service providers.

Under the principle of "One Profession, One Professional Body, One Register", the Hong Kong Association of Educational Psychologists (HKAEP) has been authorised by the Department of Health as the accredited healthcare professional body responsible for administering the register of educational psychologists.

The HKAEP is permitted to use the Accreditation Mark on its website and Certificates of Registration issued to its members. Members of the HKAEP can use the title "Educational Psychologist in Accredited Register" on their name cards for easy identification by the public.

Choosing healthcare service  
providers wisely with the  
"Accreditation Mark"



認可醫療專業註冊計劃  
Accredited Registers Scheme for Healthcare Professions

[www.ars.gov.hk](http://www.ars.gov.hk)



香港教育心理學家公會  
Hong Kong Association of Educational Psychologists

[www.hkaep.org.hk](http://www.hkaep.org.hk) [admin@hkaep.org.hk](mailto:admin@hkaep.org.hk)



## 教育心理學家

Educational Psychologists

**教育心理學家**(又稱學校心理學家)已接受心理學研究生培訓及督導實習，把心理學理論應用於與兒童發展有關的教育和社區場所。教育心理學家在不同的工作場所提供服務，包括學校、非政府組織、辦學團體、政府部門，和私人執業。

教育心理學家致力提升教育與學習效能及促進學童自幼年至成年的成長和發展。他們的服務範疇包括評估、直接介入、諮詢、訓練，及研究與項目開發。

**Educational Psychologists** (or school psychologists) received postgraduate training and supervised practice in applying psychological principles with child development to educational and community settings concerned. They provide services in settings such as schools, NGOs, school organisation bodies, government departments, and private practice.

Educational psychologists are committed to promoting the enhancement of teaching and learning, as well as the growth and development of all learners from pre-school years through adulthood. Their scope of practice includes assessment, direct intervention, consultation, training, as well as research and project development.



**香港教育心理學家公會**是由教育心理學家組成的團體，致力確保兒童及青少年於學校、家庭以至整个人生都能夠得到所需的支援，以達致更豐盛全面的發展。

**Hong Kong Association of Educational Psychologists (HKAEP)** is an organisation of educational psychologists who are committed to ensuring that all children and youth have access to the support needed to thrive in school, at home, and throughout life.



✉ [admin@hkaep.org.hk](mailto:admin@hkaep.org.hk)

🖱 [www.hkaep.org.hk](http://www.hkaep.org.hk)

香港教育心理學家公會的職責：  
The functions of HKAEP are:



致力提供專業教育心理服務，並持續提升業界服務質素，以改善大眾福祉。  
to provide and advance professional psychoeducational services for enhancement of human well-being



管理本港認可教育心理學家名冊，並恪守他們的專業服務水平以保障公眾權益。  
to manage the register of accredited educational psychologists and maintain professional standards of educational psychology services in Hong Kong to safeguard the public interests



## 成為「認可名冊教育心理學家」

Becoming "Educational Psychologist in Accredited Register"

申請成為香港教育心理學家公會會員的人士必須達到相關學歷和培訓要求。香港教育心理學家公會會員應持有心理學學士學位和教育/學校心理學碩士或博士學位。申請人必須謹守有關《專業守則》，同意遵從持續專業進修要求，並安排適當的專業彌償保險。詳情請參閱 [www.hkaep.org.hk/application-for-registration/](http://www.hkaep.org.hk/application-for-registration/)。

In order to register as a member of HKAEP, applicants should have received adequate education and professional training. Members of HKAEP should hold a Bachelor's degree in psychology and a Master's or Doctoral degree in educational/school psychology. Applicants are required to adhere to the Code of Professional Conduct, agree to the continuing professional education requirement and acquire appropriate professional indemnity coverage. Please refer to [www.hkaep.org.hk/application-for-registration/](http://www.hkaep.org.hk/application-for-registration/) for details.